
1154 Tirsdag den 21. november 1995 

forespørgsel til statsministeren og udenrigsmi- 
nisteren: 

»Hvad kan regeringen oplyse om status for for- 
beredelserne til EU's kommende regeringskon- 
ference?« 
(Forespørgsel nr. F 21). 

Medlemmer af Folketinget Kim Behnke (FP), 
Lars Løkke Rasmussen (V) og Pernille Sams 
(KF) har meddelt mig, at de ønsker at stille føl- 
gende forespørgsel til finansministeren og 
indenrigsministeren: 

»Hvad agter regeringen at foretage sig i anled- 
ning af, at udliciteringsarbejdet er gået i stå i 
den offentlige sektor?« 
(Forespørgsel nr. F 22). 

Skriftlig fremsættelse af forslag 

Brian Mikkelsen (KF): 
Som ordfører for forslagsstillerne tillader jeg 
mig herved at fremsætte: 

Forslag til lov om ændring af skattestyrelses- 
loven. (Inhabilitet for den kommunale lignings- 
chef ved sekretariatsbistand til skatteankenæv- 
net). 
(Lovforslag nr. L 76). 

Jeg henviser i øvrigt til de bemærkninger, der 
ledsager lovforslaget, og anbefaler det til Tin- 
gets velvillige behandling. 

Frank Aaen (EL): 
Som ordfører for forslagsstillerne tillader jeg 
mig herved at fremsætte: 

Forslag til folketingsbeslutning om omdannelse 
af Statens Konfektion A/S til en statsvirksom- 
hed. 
(Beslutningsforslag nr. B 50). 

Jeg henviser i øvrigt til de bemærkninger, der 
ledsager forslaget, og anbefaler det til Tingets 
velvillige behandling. 

Anni Svanholt (SF): 
Som ordfører for forslagsstillerne tillader jeg 
mig herved at fremsætte: 

Forslag til folketingsbeslutning om oprettelse af 
»Rådet for bæredygtig energiudvikling«. 
(Beslutningsforslag nr. B 51). 

Jeg henviser i øvrigt til de bemærkninger, der 
ledsager beslutningsforslaget, og anbefaler det 
til Tingets velvillige behandling. 

Tom Behnke (FP): 
Som ordfører for forslagsstillerne tillader jeg 
mig herved at fremsætte: 

Forslag til folketingsbeslutning om nedsættelse 
af en kommission til kulegravning af udlændin- 
gepolitikken. 
(Beslutningsforslag nr. B 52). 

Jeg henviser i øvrigt til de bemærkninger, der 
ledsager beslutningsforslaget, og anbefaler det 
til Tingets velvillige behandling. 

Den første sag på dagsordenen var: 
1) Spørgsmål om fremme af forespørgsel nr. 
F 18: 
Forespørgsel til statsministeren, skatteministe- 
ren og boligministeren [om, hvorledes regerin- 
gen vil sikre, at private pensionsopsparinger 
ikke udhules]. 
Af Anders Fogh Rasmussen (V), Anne Birgitte 
Lundholt (KF) og Kirsten Jacobsen (FP). 
(Forespørgslen anmeldt 15/11 95). 

Formanden: 
Hvis ingen gør indsigelse mod fremme af denne 
forespørgsel, betragter jeg Tingets samtykke 
dertil som givet. (Ophold). Det er givet. 
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Den næste sag på dagsordenen var: 
2) Spørgsmål om fremme af forespørgsel nr. 
F 19: 
Forespørgsel til sundhedsministeren, social- 
ministeren og justitsministeren [om tilbudene 
til sindslidende, herunder sindslidende bøm, 
og om behandlingen af personer, der er under- 
kastet frihedsberøvelse, jf. grundlovens § 71, 
stk. 61. 
Af Peter Duetoft (CD), Tove Lindbo Larsen (S), 
Tove Fergo (V), Pia Christmas Møller (KF), 
Steen Gade (SF), Bjørn Elmquist (RV), Kirsten 
Jacobsen (FP), Bruno Jerup (EL) og Pia Kjærs- 
gaard (DF). 
(Forespørgslen anmeldt 15/11 95). 

Formanden: 
Hvis ingen gør indsigelse mod fremme af denne 
forespørgsel, betragter jeg Tingets samtykke 
dertil som givet. (Ophold). Det er givet. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
3) Tredje behandling af lovforslag nr. L 38: 
Forslag til lov om ændring af patentloven. 
(Implementering af TRIPS-aftalen m.v.). 
Af erhvervsministeren (Mimi Jakobsen). 
(Fremsat 11/10 95. Første behandling 26/10 95. 
Betænkning 9/11 95. Anden behandling 17/11 
95). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Lovforslaget vedtoges med 113 stemmer (S, V, 
KF, SF, RV, FP, CD og DF) mod 6 (EL). 

Formanden: 
Lovforslaget vil nu blive sendt til statsministe- 
ren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
4) Anden (sidste) behandling af beslutnings- 
forslag nr. B 1: 
Forslag til folketingsbeslutning om ratifika- 
tion af Europaaftale om oprettelse af en associ- 
ering mellem De Europæiske Fællesskaber og 
deres medlemsstater på den ene side og 
Republikken Estland på den anden side af den 
12. juni 1995. 
Af udenrigsministeren (Niels Helveg Petersen). 
(Fremsat 5/10 95. Første behandling 25/10 95. 
Betænkning 17/11 95). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Forslaget sattes til forhandling. 

Forhandling 

Ole Stavad (S): 
Dette og de efterfølgende punkter på dagsorde- 
nen indeholder en række ratifikationer. 

Så vidt jeg er orienteret, behandler også den 
svenske rigsdag i dag ratifikationen af Europa- 
aftalerne med Estland, Letland og Litauen. Det 
betyder, at det er de to nordiske lande Sverige 
og Danmark, der som de første foretager ratifi- 
kationen i deres parlamenter. 

Det er måske meget naturligt, i og med at ikke 
mindst de nordiske lande har lagt afgørende 
vægt på, at de tre baltiske lande kommer på 
omdrejningshøjde med de lande, som allerede 
har Europaaftaler. Derfor synes jeg, at vi skal 
benytte lejligheden i dag til at markere, at det er 
en sejr for det nordiske arbejde i EU, at vi nu har 
fået de baltiske lande fuldt på omdrejningshøjde 
med en række øvrige østeuropæiske og mellem- 
europæiske lande. Det vil jeg på Socialdemokra- 
tiets vegne hilse med stor tilfredshed, og jeg vil 
tilsige de baltiske lande et fortsat samarbejde, 
for at de kan komme tættere og tættere ind i det 
demokratiske og økonomiske samarbejde, og så 
vi kan fastholde og forstærke den positive 
udvikling, vi ser tendenser til, i et godt og for- 
nuftigt samarbejde. 

Keld Albrechtsen (EL): 
Også Enhedslisten ønsker et fortsat og udbygget 
samarbejde med de baltiske lande -  ingen tvivl 
om det. Men jeg må sige, at udvalgsarbejdet og 
de oplysninger, som er fremkommet i den sene- 
ste FN-rapport fra UNICEF om forholdene i de 
tidligere sovjetiske republikker og i de tidligere 


